
SOLNA STAD Protokoll 2023-02-16 
SID 1 (9) 

Rum 126 Edsviken, kl. 18:00–19:50 

Övriga närvarande 
Erik Nilsson, tf. förvaltningschef 
Maria Gyllenberg, avdelningschef 
Lena Lundström, skolchef 
Anneli Hydén, HR-konsult  
Elin Vrij, kanslichef 
Stefan Tadic, nämndsekreterare 

Skolnämnden 

Plats och tid  2023-02-16 

Ledamöter 
Eva Eriksson (S), ordförande 
Olle Nykvist (C) 
Veronika de Jonge (M) 
Thomas Magnusson (V) 
Henrik Almén (MP) 
Katsiaryna Strachal (S)  
Sofia Paulsson (M) 
Marcus Willershausen (L) 
Nataliya Hulusjö (KD) 

Närvarande ersättare 
Annika Malmborg (S) 
Nathan Carlshamre (S) 
Tidiane Diao (C) §§1–4 
Stellan Schultz (M) 
Patrizia Bricca (M) §§1–4 
Mats Forsberg Danielsson (M) 
Kristina Nordin (L)

Utses att justera 
Plats och tid 

Veronika de Jonge (M) 
Protokollet justeras digitalt. Tidpunkt för justering anges 
längst bak i protokollet. 

Paragrafer §§1–8
Underskrifter Sekreterare

Stefan Tadic 

Ordförande 
Eva Eriksson (S) 

Justerare 
Veronika de Jonge (M) 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 
Anslaget sattes upp 2023-02-22 
Anslaget tas ner 2023-03-16  
Sista dag för överklagande enligt kommunallagen den 2023-03-15  
Originalprotokollet förvaras på Barn- och utbildningsförvaltningen. 
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§ 1 
Fastställande föredragningslista 
Skolnämnden fastställer utsänd föredragningslista. 
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§ 2 
Förvaltningschefen informerar 
• Utbildningsdag för nämnden 
• Hovrättsdom angående interkommunala ersättningar 
• Raoul Wallenbergskolans antagning gällande förskoleklasser 
• Medarbetarundersökning 
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§ 3 
Årsredovisning 2022 (SKN/2021:1) 

Beslut 
Skolnämnden tar del av årsredovisning per 2022.  
 
Sammanfattning 
Pandemin påverkade verksamheten under årets första veckor. Grundskola och 
gymnasium hade undervisning på plats som huvudregel, men under vecka 3-4 
genomfördes delvis fjärrundervisning på Råsunda skola på grund av hög 
personalfrånvaro. I övrigt var närvaron av både personal och elever hög. 
 
Grundskolan har under året tagit emot 63 elever från Ukraina på kommunala skolor 
och gymnasiet har tagit emot åtta elever. I grundskolan har tio av dessa elever slutat. 
Verksamheten har god beredskap både organisatoriskt och platsmässigt för att ta emot 
elever från Ukraina. För de barn som kommit till Solna som flyktingar har det varit 
viktigt att skapa ett tryggt sammanhang med en så normal vardag som möjligt. Stadens 
skolpsykologer har tagit fram ett material till stöd för att möta barn som upplevt trauma 
och samtlig personal inom barn- och elevhälsa samt ledning har varit väl förberedda 
och tillgängliga när stöd behövts. 
 
Inför det nya läsåret har nya verksamheter öppnat i kommunal regi. De första eleverna 
på Solna gymnasiesärskola började. Eleverna började i årskurs ett på det individuella 
programmet. På Ulriksdalsskolans annex startade den centrala särskilda 
undervisningsgruppen sin verksamhet för elever i Solnas kommunala skolor. 
 
Kunskapsresultaten har förbättrats och lärarbehörigheten har ökat. Elevresultaten för 
årskurs 9 på Solnas kommunala skolor visar på en förbättring jämfört med föregående 
läsår. Andelen elever som uppnått kunskapskraven i alla ämnen och andelen elever med 
behörighet till yrkesprogram har ökat jämfört med föregående år. Det genomsnittliga 
meritvärdet har sjunkit något jämfört med föregående år. 
 
Skolnämnden har två nämndmål och tre uppdrag. Båda nämndmålen, "Utbildningen 
ska leda till goda kunskapsresultat och till att varje elev är väl förberedd för vidare 
studier eller yrkeslivet" och "Utbildningen ska vara tillgänglig och anpassas efter alla 
elevers förutsättningar", uppfylls till stor del i år. Uppdraget att ta fram en ny strategi 
för att förbättra kunskapsresultaten i Solnas kommunala skolor är slutfört och har 
avrapporterats till skolnämnden. Uppdraget att ta fram ett stödjande regelverk för att 
främja studiero och skapa en trygg lärmiljö är slutfört och avrapporterat skolnämnden. 
Uppdraget att tillsammans med barn- och förskolenämnden, kultur- och 
fritidsnämnden och socialnämnden ta fram en gemensam handlingsplan för att främja 
psykisk hälsa hos barn och ungdomar i Solna är slutfört och avrapporterat till 
kommunstyrelsen. 
 
Verksamhetens nettokostnad för 2022 är 971,5 mkr, vilket är 3,4 mkr lägre än 
budgeterad nettokostnad för året. Avvikelsen mot budgeterad nettokostnad beror 
främst på att intäkterna varit högre än beräknat. Det är framför allt bidrag från 
Skolverket, Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen som har varit högre än 
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budgeterat för året. Jämfört med föregående år är nettokostnaden 40,1 mkr (4,3 %) 
högre. Avvikelsen förklaras av volym- och kostnadsökningar som också kompenserats 
för i nämndens ram. 
 
Antalet inskrivna elever i verksamheten har i stort följt det planerade antalet elever för 
året för samtliga skolformer med undantag för fritidshemmet, där det har varit något 
fler elever än beräknat. 
 
Helårsprognosen per augusti pekade på en budget i balans och utfallet för året visar på 
en positiv avvikelse på 3,4 mkr jämfört med prognostiserat resultat. 
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§ 4 
Riktlinjer för skolskjuts i förskoleklass, grundskola, 
grundsärskola och gymnasiesärskola (SKN/2023:43) 

Beslut 
Skolnämnden antar förvaltningens förslag till riktlinjer för skolskjuts i förskoleklass, 
grundskola, grundsärskola och gymnasiesärskola. 
 
Sammanfattning 
En elevs rätt till skolskjuts regleras av Skollagen (2010:800) och omfattar elever som går 
förskoleklass, grundskola, grundsärskola och gymnasiesärskola. Det är sedan upp till 
varje enskild kommun att fastställa vilka lokala regler som ska gälla. Riktlinjerna ska 
utformas inom ramen för skollagens bestämmelser.  
 
Barn- och utbildningsförvaltningen har i och med den nya mandatperioden sett över 
stadens nu gällande riktlinjer för skolskjuts som antogs av skolnämnden 2021-06-03 § 
49. Några förändringar i skollagen har inte skett på området sedan dess men 
förvaltningen har uppmärksammat att det finns ett behov att ändra riktlinjerna.  
 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag till nya regler för skolskjuts i Solna som 
mestadels innehåller förtydliganden av vissa delar som underlättar 
handläggningsprocessen och ökar tydligheten för stadens medborgare.  
 
Den stora förändringen i förslaget är att elever under 12 år med funktionsnedsättning 
som är beviljade skolskjuts med taxi till och från skola och fritidshem ska ha rätt till 
skolskjuts till fritidshemmet även under skollov och studiedagar. Förändringen 
verkställs från den 3 april så att resorna kan genomföras från och med påsklovet 2023. 
 
Riktlinjerna har även anpassats utifrån att skolorganisationen har förändrats i form av 
att staden sedan hösten 2022 har en gymnasiesärskola i egen regi som erbjuder 
individuella program. Skolskjuts kan beviljas till gymnasiesärskolor med nationella 
program i närliggande kommuner om kriterierna för skolskjuts är uppfyllda. 
 
I förslaget är det förtydligat vad som gäller när en elev som är folkbokförd i Solna 
flyttar inom kommunen. Eleven har inte rätt till skolskjuts om vårdnadshavare låter 
eleven gå i en annan skola än den som kommunen skulle ha placerat eleven på. Detta 
gäller även om eleven tidigare varit beviljad skolskjuts. 
 
Förvaltningen har även klargjort vilket underlag vårdnadshavare behöver inkomma med 
vid ansökan om skolskjuts på grund av funktionsnedsätting.  
 
Avsnittet om vad som gäller för elever som valt att gå i en annan skola än den som 
kommunen skulle ha placerat eleven på är också tydligare definierat.  
 
Förvaltningen har också funnit ett behov av att tydliggöra att elever som beviljats 
skolskjuts i första hand ska använda allmänna färdmedel och tillhandahållas ett SL-kort. 
Om det inte är möjligt för eleven att åka med kollektivtrafiken kan skolskjutsen i 
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särskilda fall genomföras i form av skoltaxi. En individuell bedömning görs i varje 
enskilt fall. 
 
I övrigt har vissa redaktionella ändringar gjorts liksom förändring av dispositionen. 
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§ 5
Delegationsordning för Skolnämnden (SKN/2023:42)

Beslut 
Skolnämnden antar delegationsordning med anledning av ny mandatperiod. 

Sammanfattning 
Delegationsordningen omfattar självständiga beslut, som utan delegering skulle ha 
fattats av den samlade nämnden. Stadsledningsförvaltningen har gjort en genomlysning 
av nämndernas delegationsordningar och utifrån det utformat en ny, stadsgemensam 
mall för samtliga nämnder. Syftet är att skapa enhetlighet och en tydlighet på vilka 
grunder beslut fattas. Delegationsbeslut ska anmälas till nämnden för att tillgodose 
nämndens informations- och kontrollbehov i besluten. 

Befogenheter som självklart följer av tjänsteställning, tidigare fattade beslut eller dylikt 
är att betrakta som rena verkställighetsåtgärder, det vill säga verkställighetsbeslut. 
Kommunstyrelsen har även antagit ett antal riktlinjer inom ett antal 
verksamhetsområden som gäller för nämnderna. Beslut som fattas på verkställighet 
samt i enlighet med dessa riktlinjer ska därför inte anmälas till nämnden som 
delegationsbeslut. 

Yttrande 
Nataliya Hulusjö (KD) yttrar sig enligt bilaga 1 till protokollet. 
Eva Eriksson (S), Olle Nykvist (C), Thomas Magnusson (V) och Henrik Almén (MP) 
yttrar sig enligt bilaga 2 till protokollet.  
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§ 6
Anmälan delegationsbeslut

Beslut 
Nämnden tar del av följande delegationsbeslut: 
SKNdel/2022§§ 323, 347–356 
SKNdel/2023§§ 1–30 

2022/00219, 2022/0021–2022/0032 
2023/00002-2023/00021  

§ 7
Anmälan Post- och ärendelista

Beslut 
Nämnden tar del av utsänd post- och ärendelista för perioden 2022-12-08 till 2023-02-
07. 

§ 8
Övrigt

Beslut 
Skolnämnden tar emot nämndinitiativet för beredning. 

Sammanfattning 
Veronika de Jonge (M), Marcus Willerhausen (L) och Nataliya Hulusjö (KD) lämnar ett 
nämndinitiativ enligt bilaga 3. 



Solna den 16 februari 2023 
SKN ärende 7 Delegationsordning 

SKN/2023:42 

Yttrande 

Kristdemokraterna noterar att förvaltningschef anges som delegat för huvuddelen av ärenden, med 
möjligheten att vidaredelegera. 

För att garantera transparens och insyn för medborgare, förtroendevalda och granskande media bör 
nämndens politiker vid kommande möte få ta del utav förvaltningschefens vidaredelegationsbeslut så 
att det framgår vem som är den slutliga delegaten. 

Nataliya Hulusjö 
Kristdemokraterna 

Bilaga 1 till SKN/2023-02-16 §5



2023-02-16 

SKN ärende 7: Delegationsordning för Skolnämnden 

SKN/2023:42 

Yttrande 

Vi noterar att Kristdemokraterna har uttryckt oro över att förvaltningen inte ska följa 

kommunallagen vid redovisning av vidaredelegering. 

Den nya mallen för delegationsordning som förvaltningen har tagit fram anger tydligt hur 

nämnden delegerar beslut till förvaltningschef eller nämndsordförande, samt om och hur 

dessa har rätt att vidaredelegera samma beslut eller inte. Det tydliggör hur den kommunala 

förvaltningen fungerar och vem som har ansvaret från nämndens sida. 

● Förvaltningschefens vidaredelegeringsbeslut ska enligt lag redovisas nämnden och

är en offentlig handling.

● Om förändringar i vidaredelegeringen görs blir det ett nytt beslut som enligt lag också

ska redovisas nämnden.

● Förvaltningschefens beslut om vidaredelegering anmäls på nästkommande

nämndsammanträde.

Eva Eriksson Olle Nykvist Thomas Magnusson Henrik Almén 
Socialdemokraterna Centerpartiet Vänsterpartiet Miljöpartiet 

Bilaga 2 i SKN/2023-02-16 §5



Skolnämnden 

16 februari 2023 

10. Övriga frågor

Nämndinitiativ 

Raoul Wallenbergskolan i Järvastaden är en mycket uppskattad och populär skola dit många 

elever söker sig från Järvastaden med omnejd. 

Raoul Wallenbergskolan använder sig av förtur för barn som gått i deras förskola, 

syskonförtur samt närhetsprincip när de tar in elever. Detta till skillnad från många andra 

friskolor som främst tillämpar kötid som huvudsaklig antagningsgrund. RWS är mycket 

populär och har ett högt söktryck men skolan har inte tillräcklig kapacitet att ta emot alla 

elever från området. 

Beslut är tagna sedan tidigare och arbete pågår med att bygga en kommunal F-3 skola i 

området, vilket är bra. Vidare finns det ett uppdrag om att utreda förutsättningarna om att 

bygga på fler stadier i den planerade kommunala skolan. 

Den blå oppositionens utgångspunkt är att det både ska finnas bra kommunala och 

fristående skolor som elever kan söka sig till. Om det är många elever som söker sig till en 

viss skola så borde den ges förutsättningar att växa. Detta ska gälla oavsett om den är 

kommunal eller fristående. 

Inför hösten 2023 är det ca 100 elever som sökt utan att ha fått plats på Raoul 

Wallenbergskolan i Järvastaden. Ordföranden i Skolnämnden har sagt att alla elever i stället 

kommer får plats i Ulriksdalsskolan. Tidigare år har staden kommit överens med RWS och 

skolan har ökat sin kapacitet med fler klasser så att alla elever i området som så önskade 

skulle kunna få plats i skolan.  

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna ser det som angeläget att planeringen av 

skolor i Solna även fortsättningsvis möter vad elever efterfrågar. Vi vill därför uppdra åt 

förvaltningen att genomföra en pilotstudie där boende i Järvastaden och Ulriksdal tillfrågas 

hur de vill att skolplaneringen i området ska utformas. Med resultatet av pilotstudien som en 

utgångspunkt kan staden starta en dialog med Raoul Wallenbergskolan om att expandera sin 

verksamhet i området. Skulle det inte finnas sådan efterfrågan så utgör underlaget en bra 

del i arbetet med dimensionering och stadieindelning av den sedan tidigare planerade 

kommunala skolan i området. 

Bilaga 3 i SKN/2023-02-16 §8



Med anledning av ovanstående föreslår vi därför: 

Att uppdra åt förvaltningen att skyndsamt genomföra en pilotstudie av vilken det 

ska framgå om de boendes med barn i Järvastaden/Ulriksdal vill att Raoul 

Wallenbergskolan ska ges förutsättningar att växa med nya lokaler samt hur de 

boendes ser på en expansion av den sedan tidigare planerade kommunala 

skolan i området.    

För Moderaterna  För Liberalerna  För Kristdemokraterna 

Veronika de Jonge                   Marcus Willershausen                Nataliya Hulusjö 
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